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Protokół Nr IV/15 
z obrad IV Sesji Rady Gminy Wydminy z dnia 20 stycznia 2015 roku. 

 

Posiedzenie Sesji trwało od godz. 10
10

 do 13
41

 w sali dolnej GOK w Wydminach. 

Obrady IV Sesji Rady Gminy Wydminy prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

Grażyna Plato. 

Radni obecni na sali obrad: 

. 

1. Bakun Renata 

2. Beczek Grzegorz 

3. Dereziński Wiesław 

4. Januszkiewicz Elżbieta 

5. Łukaszczuk Tadeusz 

6. Majcher Franciszek 

7. Naruszewicz Marek 

8. Paluch Roman 

9. Pałdyna Leszek 

10. Plato Grażyna 

11. Samborski Waldemar 

12. Samsel Justyna 

13. Skowron Jarosław  

14. Szpak Adam 

 

- lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Radny Jarosław Skowron spóźnił się i na obrady dołączył o godz. 10:32. 

 

W obradach uczestniczyli: 

1. Radosław Król – Wójt Gminy 

2. Maria Dolecka – Zastępca Wójta  

3. Krystyna Truchan – Skarbnik 

4. Alina Romanowicz – Sekretarz Gminy 

5. Marta Wojsa – Radca Prawny 

6. Anna Wasilczyk – Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Wydminach 

7. Ewa Kulpińska-Mejor – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 

8. Elżbieta Sosnowska – Dyrektor Biura Obsługi Szkół 
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9. Bożena Puka – Główna Księgowa Biura Obsługi Szkół 

10. Anna Skrypoczka – Dyrektor ZS Gawliki Wielkie 

11. Ewa Thomas – Dyrektor SP Zelki 

12. Eliza Szwed – Dyrektor ZSO Wydminy 

13. Elżbieta Naruszewicz – SP Talki 

-lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

 

W posiedzeniu brali także udział sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

 

 

1. Irena Gajda – sołtys sołectwa Szczepanki 

2. Piotr Palczewski – sołtys sołectwa Radzie 

3. Jolanta Herbach – sołtys sołectwa Łęku Mały 

4. Jan Karczewski – sołtys sołectwa Dudka 

5. Tadeusz Łukaszczuk – sołtys sołectwa Gajrowskie 

6. Adam Szpak – sołtys sołectwa Gawliki Małe 

7. Iwona Meus – sołtys sołectwa Szczypały Orłowskie 

8. Ewa Kulpińska-Mejor – sołtys sołectwa Talki 

9. Justyna Ordowska – sołtys sołectwa Mazuchówka 

10. Piątkowska Anna – sołtys sołectwa Malinka 

11. Jan Samiło – sołtys sołectwa Zelki 

12. Mariusz Puchalski – sołtys sołectwa Siemionki 

13. Dariusz Sawoń – sołtys sołectwa Wężówka 

14. Wiera Kowalczyk – sołtys sołectwa Biała Giżycka 

15. Alina Rutkowska – sołtys sołectwa Pamry 

16. Stefan Sawczak – sołtys sołectwa Cybulki 

17. Jolanta Hanc – sołtys sołectwa Ranty 

18. Bożena Adamczuk – sołtys sołectwa Hejbuty 

19. Ewa Rynkowska – sołtys sołectwa Berkowo 

20. Leszek Pałdyna – sołtys sołectwa Wydminy 

-lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady otworzyła obrady IV sesji Rady Gminy. Stwierdziła, 

że na 15 radnych ustawowego składu Rady Gminy zgodnie z listą obecności, w posiedzeniu 

uczestniczy 13 radnych, wobec czego istnieje wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Radny Jarosław Skowron dołączył kilka minut później co dało 14 

radnych z składu Rady Gminy Wydminy. 

Następnie powitała Panią Wójt, Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, Panią Mecenas, 

wszystkich sołtysów, dyrektorów wszystkich jednostek, wszystkich pracowników, wszystkich 

mieszkańców oraz radnych. 

 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato odczytała porządek obrad. Zwróciła się z 

zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. Odczytam porządek obrad.  
Wójt Gminy Radosław Król: Pani Przewodnicząca, chciałbym wprowadzić pod obrady 

projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela do Mazurskiego Związku 
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Międzygminnego – Gospodarka Odpadami na kadencję 2014 – 2018, w punkcie 10a. Żeby 

nie mieszać punktów w porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Czy radni reflektują na taką numeracją? 

Wójt Gminy: Ostatnio brałem udział w Radzie Powiatu i taka jest praktyka. 

Radny Marek Naruszewicz: Czy punkt 10a nie będzie wskazywał na powiązanie z punktem 

10? 

Wójt Gminy Wydminy: Punkt 10a jest punktem odrębnym praktykowanym w Radzie 

Powiatu i nie zaburza porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Czy są jeszcze jakieś uwagi dotyczące porządku obrad? 

Radny Marek Naruszewicz: Chciałbym dokonać zmiany i zamienić punkt 8 z punktem 9. 

Uważam, że kolejność porządku obrad jest przypadkowa, więc wnioskuję o zajęcie się 

najpierw likwidacją szkoły w Talkach a dopiero później w Zelkach, aby to było alfabetycznie. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie wprowadzeniu w/w uchwały do 

podjęcia przez Radę. 

Głosowanie: 

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Jednogłośnie został zmieniony porządek obrad. 

 

Następnie zostało przegłosowany wniosek dotyczący zmiany punktu 8 i 9 ze sobą. 

ZA: 8 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 5 

Wniosek Pana Naruszewicza został przegłosowany większością głosów. Porządek obrad 

został zmieniony. 

Grażyna Plato- Przewodnicząca Rady następnie poddała pod głosowanie porządek obrad po 

wprowadzonych zmianach. 

ZA: 13 

PRZECIW: 0  

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 
Porządek obrad IV sesji został jednogłośnie podjęty. 

 

 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Wydminy. 

Radny Marek Naruszewicz wniósł uwagi do protokołu z III sesji. Radny wniósł wniosek 

formalny dotyczący Ad.7 do protokołu z III sesji o dołączenie swojej szczegółowej 

wypowiedzi. Zostało złożene na piśmie, przed radnego Marka Naruszewicza treści swojej 

wypowiedzi na ręce Przewodniczącej Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Czy są jeszcze jakieś uwagi? 

Radna Elżbieta Januszkiewicz poprosiła o dołączenie do protokołu z trzeciej sesji 

załączników, które są ujęte w protokole. Radna stwierdziła, że ograniczenie dostępności 

informacji jest łamaniem statutu Gminy Wydminy. Dokładna wypowiedź radnej Elżbiety 

Januszkiewicz: "Protokół nie zawiera mojego wniosku poddanego pod głosowanie, jest 

adnotacja o głosowaniu nad wnioskiem, którego treści nie ma w protokole, jest wzmianka o 

załącznikach 4 i 5, które w Biuletynie Informacji Publicznej nie są opublikowane. Protokół na 

przykład nie zawiera odpowiedzi na istotne pytanie jaki jest dług na koniec grudnia 2014r. 

Kontrolowanie dostępności do treści, które powinien zawierać protokół to łamanie statutu 

Gminy Wydminy - dokumentu prawa lokalnego, który Rada Gminy uchwala powinna 
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stosować. Paragraf 46 Statutu mówi wyraźnie, że protokół powinien wiernie odzwierciedlać 

przebieg obrad a w szczególności treść wystąpień lub streszczenie. Teksty zgłaszanych 

wniosków jak również uchwalanych ... Blokowanie treści wystąpień głosowanych wniosków 

w mojej opinii, jest cenzurowaniem wypowiedzi, bardzo proszę o pełen zapis mojej 

wypowiedzi w protokole." 

Przewodnicząca Rady Gminy: Czy jest to formalny wniosek? 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Nie, jest to prośba, aby to było ujęte w protokole. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Jeśli to nie jest formalny wniosek, odniosę się do Pani 

wypowiedzi. Mówi Pani o Statucie, dobrze Pani wie, że Statut jest nieaktualny, wymaga dużo 

zmian i w poprzedniej kadencji była Pani w komisji statutowej i mogła Pani wprowadzić 

potrzebne zmiany Statutu. Ale Pani tego nie zrobiła.  

Przystąpienie do głosowania nad wnioskiem radnego Marka Naruszewicza.  

ZA: 5 

PRZECIW: 4 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 4 
Wniosek Pana Naruszewicza  został przyjęty w protokole. Zostanie naniesiona zmiana. 

 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Statut Gminy jest dokumentem obowiązującym. Pani 

sugeruje, że nie jest doskonały, ale musimy się do niego stosować.  

Przewodnicząca Rady Gminy: Czy są jeszcze uwagi do tego punktu? 

Radny Marek Naruszewicz: Chcę tylko przychylić się do uwag Pani Elżbiety 

Januszkiewicz. W protokole zostały w większości opisane nasze pytania, ale nie ma na te 

pytania odpowiedzi.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy: Jeśli nie ma wniosków formalnych przystępujemy do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z III sesji Rady Gminy po naniesionych poprawkach, 

które zostały przegłosowane przy wniosku pana Naruszewicza.  

ZA: 8 

PRZECIW: 2 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Protokół został przyjęty.  
 

Ad.4 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

1. Radny Adam Szpak: Pytanie do Pana Wójta. Czy Gmina przystąpiła do przetargu na 

drogi? 

2. Radny Marek Naruszewicz: Pytanie odnośnie oczyszczalni ścieków Białej Giżyckiej. 

Czy są już skalkulowane koszty odbioru ścieków od mieszkańców, jeżeli nie, to kiedy będą? 

W tym momencie mieszkańcy Białej Giżyckiej nie płacą za odbiór ścieków i uważam, że 

zasadne by było wprowadzić jakąś opłatę zaliczkową, żeby później obciążenie finansowe tych 

mieszkańców było mniejsze. 

3. Radny Adam Szpak: Pytanie odnośnie nowego wodociągu. Czy została odebrana cała 

nitka wodociągu? 

4. Radna Elżbieta Januszkiewicz: Czy możliwa by była zbiórka wielkogabarytowych 

odpadów w jednym punkcie w Wydminach, po które KOMA mogłaby w wyznaczonym przez 

siebie terminie odbierać? (5.) Drugie pytanie. Opinia publiczna donosi o zmianach w spółce 

Przedsiębiorstwie Usług Komunalnych i Zieleni, czy mógłby Pan Wójt przybliżyć te zmiany, 

na czym by one polegały? 
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Ad.5 

Odczytanie informacji Wójta o pracy w okresie między sesjami ( załącznik nr 4 do 

protokołu).  

Wójt Gminy Radosław Król: W celu uzupełnienia informacji - Odnośnie spotkania z 

lekarzami z przychodni MEDIAR. Lekarze poinformowali mnie o przystąpieniu do 

Porozumienia Zielonogórskiego. Efektem tych ich działań, w poniedziałek, uruchomiliśmy 

już  autobusy dla chorych osób, które dojeżdżały do szpitala w Giżycku. W szpitalu był lekarz 

specjalnie oddelegowany na potrzeby naszych mieszkańców. Autobusy jeździły co godzinę 

do Giżycka. Następnie już w środę przychodnia była czynna.  

Spotkanie z Wójtem Gminy Świętajno: 

Chodziło o remont wspólnej drogi między Gajrowskimi a Jelonek. Z tego spotkania wyszła 

wspólna inicjatywa, żeby spróbować starać się o dofinansowanie do budowy ścieżek 

rowerowych i narciarskich. Do tego pomysłu, 16 stycznia, zaprosiliśmy 12 samorządowców: 

4 powiaty, Gołdap, Ełk, Olecko, Giżycko i 8 gmin, od gminy Gołdap aż po gminę Ełk. 

Urodziła się wspólna idea budowy ścieżki rowerowej łączącej ścieżki dla Wielkich Jezior 

Mazurskich z Gołdapi to Polski Wschodniej. Podkreślam, że jest to jeszcze idea. 

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego po zachodniej stronie drogi 

powiatowej Nr 1706N Wydminy – Ranty, w obrębie geodezyjnym Wydminy, gmina 

Wydminy z przeznaczeniem na tereny przemysłowe. 

Przewodnicząca poprosiła o głos wnioskodawcę projektu uchwały. 

Wójt Gminy Wydminy: Dzięki tej uchwale wprowadzimy specjalną Warmińsko-Mazurską 

strefę ekonomiczną w naszej Gminie Wydminy. Strefa ekonomiczna da możliwość, na 

specjalnych warunkach, lokowania inwestycji, które dadzą nam dużo miejsc pracy. 

Warunkiem utworzenia takiej strefy ekonomicznej jest utworzenie MPZP i dlatego została 

przedstawiona ta uchwała do podjęcia przez Radę Gminy Wydminy. Tereny, które chcemy 

objąć w większości należą do Gminy a dalej do Agencji Nieruchomości Rolnych oraz do 

Lasów Państwowych. Uchwała oraz plan dołączony w załączeniu został przedstawiony na 

Komisjach Rolnictwa oraz Budżetowo-Gospodarczej i szczegółowo omówiony.  

Pytania do uchwały: 

Radny Adam Szpak: Czy działki tuż koło terenu Lasów Państwowych a należące do Agencji 

są wykupione przez mieszkańców? 

Wójt Gminy: Nie, ale po rozmowach z Agencją wiem, że zostaną one wyłączone i 

sprzedane. 

Radny Marek Naruszewicz: Skąd ten optymizm, że powstaną nowe miejsca pracy? 

Wójt Gminy: Mam bardzo obiecującą inwestycję na terenie Gminy Wydminy, są to zakłady 

azotowe, największe w Polsce. Chcą budować akurat w Wydminach centrum dystrybucji 

nawozu. Jest to usługa dla rolnictwa dla całej Polski Wschodniej. 

Radna Elżbieta Januszkiewcz: Na planie są wyłączone dwie działki i zmniejsza się wobec 

tego teren pod inwestycję. Dlaczego są one wyłączone? 

Wójt Gminy: Działki nie stanowią własności Gminy, w poprzednich latach zostały one 

sprzedane.  

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Lokalizacja przy rampie kolejowej jest faktycznie dużym 

atutem, ale z tego, co wiem to ona nie działa. 

Wójt Gminy: Proszę mi wierzyć, działa. Ale nie jest użytkowana. Dodam także, że rusza 

projekt przebudowy traktu kolejowego i będzie budowana sieć trakcyjna elektryczna. Finał 

inwestycji spodziewany jest za pięć lat.  
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Radna Elżbieta Januszkiewicz: Czy jest porozumienie z Lasami Państwowymi odnośnie 

dołączenia ich terenów do tego Planu? 

Wójt Gminy: Dla Lasów jak i Agencji tak naprawdę robimy przysługę. Objęcie ich terenu 

Planem daje im możliwość sprzedaży tej działki a to dla nich korzyść. Informujemy 

wszystkich proceduralnie o wprowadzeniu Planu. Będzie także wymiana korespondencji z 

Lasami Państwowymi.  

Przewodnicząca Rady Gminy: Jeśli nie ma więcej pytań, poproszę o opinię Komisję 

Rolnictwa odnośnie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Tadeusz Łukaszczuk: Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie 

ilością głosów za 5, jedna osoba się wstrzymała. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Proszę o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 

Przewodnicząca Komisji Justyna Samsel: W dniu 20 stycznia 2015r Komisja Budżetowo-

Gospodarcza zaopiniowała uchwałę pozytywnie jednogłośnie stosunkiem głosów 6 za. 

Przewodnicząca Rady Gminy po przeczytaniu treści uchwały poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego po zachodniej stronie drogi powiatowej Nr 1706N 

Wydminy – Ranty, w obrębie geodezyjnym Wydminy, gmina Wydminy z przeznaczeniem na 

tereny przemysłowe. 

 

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwała uzyskała wymaganą większość głosów i została prawomocnie uchwalona. 

 

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2015 r. 

Wszelkie zmiany zostały szczegółowo omówione na Komisjach przez Skarbnik Gminy 

Krystynę Truchan. 

Odnośnie pytań, które były zadawane na Komisjach, Wójt Gminy przedłożył mapkę mieszkań 

socjalnych (mapa stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

1. Radny Adam Szpak ma pytanie dotyczące kwoty 28.5 tysiąca. 

Odp. Wójta Gminy: Jeśli prowadzi się jakiś proces uzgodnieniowy, wydaje się decyzje. 

Terminy są ustalone ustawowo. Jeśli robi się decyzje dla innego podmiotu, pilnuje się 

terminu, czasami wstrzymuje się decyzje lub dalej planuje. Jest też taki proces w decyzjach 

środowiskowych, że to Gmina sama sobie ma wydać decyzje i w tej sytuacji z braku wymiany 

korespondencji popełniono błąd i spóźniono się w terminie wydania decyzji – 57 dni. 

Niestety, nie zatrzymano tego postępowania na czas uzgodnień z właścicielami działek i 

dlatego nastąpiło opóźnienie. 

2. Pytanie dotyczące posesji przy ulicy Ełckiej, czy zostaną tam utworzone mieszkania 

socjalne.  

Odp. Wójt Gminy Wydminy: Tak, będą to mieszkania socjalne. Dostaliśmy na remont tych 

lokali prawie 100 tysięcy złotych z Ministerstwa Pracy i Opieki Społecznej. Zamierzamy 

utworzyć dwa mieszkania socjalne dla rodzin wielodzietnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 

Przewodnicząca Komisji: Komisja Budżetowo-Gospodarcza projekt uchwały zaopiniowała 

pozytywnie jednogłośnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa: W dniu 15 stycznia 2015r Komisja Rolnictwa, Leśna i 

Ekologii projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie ilością głosów 5 za, 1 wstrzymany. 

Po pozytywnych opiniach Komisji Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie 

uchwałę w sprawie zmiany w budżecie Gminy Wydminy na 2015r. 
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Głosowanie: 

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Jednogłośnie została podjęta uchwała.  

Uwaga: Brak radnej Elżbiety Januszkiewicz przy głosowaniu (nieobecna 11:11 - 11:14) 

 
Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły podstawowej w Talkach. 

Wójt Gminy Wydminy po wstępie Przewodniczącej Rady Gminy podjął głos.  

Wójt Gminy: Przekładam Radzie Gminy uchwałę zamiaru likwidacji SP Talki i 

równocześnie utworzenie oddziałów przedszkolnych i klas 1-3 - będą to oddział filialny ZSO 

Wydminy. Uzasadnienie oraz wszystkie wątpliwości zostały omówione i przedyskutowane na 

Komisjach (uzasadnienie stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Kwestia zamiaru likwidacji 

szkół została omówiona z Radami Pedagogicznymi obu szkół. Do takiego typu działania 

podchodzę z ciężkim sercem, ale mam nadzieję, że tą uchwałą otworzymy sobie otwartą 

dalszą drogę rozmów z wszystkimi zainteresowanymi tą sprawą. Jest to uchwała intencyjna, 

która nie prowadzi od razu do likwidacji. Jest to tylko otworzenie do dyskusji nad 

zlikwidowaniem szkół. Podjęcie tej uchwały da nam szansę do tego, by zaznajomić się ze 

wszystkimi aspektami zgodnie z prawem. Aby te szkoły mogły funkcjonować dalej, 

potrzebna jest reforma. Jeśli chcemy, żeby te szkoły mogły dalej się rozwijać i być ośrodkiem 

edukacji, kultury na terenach wiejskich, musimy zastanowić się nad dalszym finansowaniem 

tych szkół, żeby mogło to być dalej do udźwignięcia przez samorząd. Te rozwiązanie 

kompromisowe nikogo nie zadowala, ale każda ze stron musi z czegoś zrezygnować, ale ten 

kompromis daje szansę, aby te jednostki dalej funkcjonowały jako placówki oświatowe. 

Proszę Państwa, chcę podkreślić, że zastanowimy się nad każdym scenariuszem i wybierzemy 

ten najlepszy dla dobra dzieci.  

Gminę czekają poważne wydatki i inwestycje oświatowe, na które środki pochodzą głównie z 

dochodów własnych gminy. Najważniejszym argumentem dlaczego zostały przedstawione 

projekty tych uchwał to poziom edukacyjny i ilość uczniów w poszczególnych szkołach. 

Szanowni Państwo podjęliśmy kroki, polegające na przeprowadzeniu już konsultacji, rozmów 

z radami rodziców i radami pedagogicznymi, aby wdrożyć daleko idącą dyskusję. Chcemy, 

aby jak najdłużej istniały te placówki jako placówki oświatowe, a ta inicjatywa ma temu 

służyć. Przeprowadziliśmy rozmowy z radami, atmosfera rozmów jest dobra, choć nie 

ukrywam, na pewno dalej będą wątpliwości i pytania, na które jak najszybciej będziemy 

chcieli odpowiedzieć i wypracować taki model funkcjonowania szkół, żeby był 

satysfakcjonujący, i przede wszystkim dobry dla uczniów. Są to dwie najmniejsze szkoły, do 

których ciągle dokładamy więcej niż 50%. Zawsze będziemy dokładać, to nasz obowiązek 

jako Gmina. Nie oszczędzaliśmy na programy oświatowe. Tylko trzeba zastanowić się jak 

mamy utrzymać te małe placówki, aby nadal miały jak najlepszy poziom nauki. Są ciężary, 

które można unieść, ale są ciężary, które nie jesteśmy w stanie ponosić. Jeśli chodzi 

o zatrudnienie nauczycieli z tych zlikwidowanych szkół, po wstępnych analizach Zastępcy 

Wójta z dyrektorami, jesteśmy w stanie unieść ten ciężar i przyjąć każdego nauczyciela w 

pozostałych placówkach. Oczywiście, złożyliśmy już wstępną propozycję zatrudnienia, ale 

czekamy na obustronną dyskusję z nauczycielami. Rozmawialiśmy także z rodzicami 

i przychylnie spojrzeli na sprawę. Na pewno będą dalej długodystansowe dyskusje 

i konsultacje, ale o to właśnie nam chodzi. Ostateczną decyzję tak naprawdę podejmą właśnie 

rodzice uczniów, oni są podatnikami i oni są odpowiedzialni za swoje dzieci. Może się 

zdarzyć, że po roku, dwóch latach, rodzice sami zabiorą swoje dzieci do innych szkół, 

a placówki opustoszeją i wtedy staniemy naprzeciw zlikwidowania na stałe szkół. Dlatego też 
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wychodzę naprzeciw z inicjatywą reorganizacji szkół w tym roku. Dla wszystkich z nas jest to 

ogromna odpowiedzialność, jest to bardzo trudny problem, ponieważ decyzje, które zapadną 

będą miały wpływ na przyszłość. Zaczęliśmy od uchwały intencyjnej, to znaczy, że uchwała 

którą podejmiemy nie wprowadza sprawy jako pewnej. Proponuję dzisiaj ten scenariusz: filie 

z klasami 1-3 plus przedszkola z możliwością zatrudnienia całej kadry nauczycielskiej w 

naszych pozostałych placówkach. Zastanowimy się jeszcze nad innymi scenariuszami. Nie 

chcemy, aby te szkoły zostały całkowicie zlikwidowane, wtedy nie będzie już szansy na 

odbudowanie potencjału edukacyjnego. Jest to bardzo trudna decyzja dla nas wszystkich, ale 

musimy się nad nią pochylić, rozważyć ją na każde sposoby. Wczoraj na Komisji Oświatowej 

padła propozycja ankiety anonimowej, która będzie dostarczona dla każdej z rodzin uczniów 

tych szkół. Ta ankieta będzie formą konsultacji społecznej.  

Przewodnicząca Rady Gminy: Rozmawiamy o pieniądzach, o dużym obciążeniu 

finansowym i aby zawrzeć ten kompromis, który przedstawił Wójt Gminy, przedstawię 

Państwu kwoty przypadające na jednego ucznia w poszczególnych szkołach. ZSO Wydminy 

8 tysięcy 300, w szkole jest 537 uczniów. Subwencja oświatowa na każdego ucznia wynosiła 

7.5 tysiąca, więc Gmina dokłada około 900 złotych. ZS Gawliki Wielkie liczba uczniów 154, 

na jednego ucznia przypada 9 tysięcy. Do każdego ucznia Gmina dokłada 1.5 tys. SP Talki 47 

uczniów, koszt utrzymania jednego ucznia to 17 tys. Do każdego ucznia gmina dokłada 9.5 

tys. SP Zelki na jednego ucznia przypada 13 tys. liczba uczniów 45. Gmina musiała dołożyć 

6.8 tys.  

Radny Marek Naruszewicz odniósł się do uzasadnienia do uchwały o zamiarze likwidacji 

oraz argumentów Wójta Gminy. 

1. Sytuacja demograficzna obu szkół jak wynika z tabeli liczba dzieci będzie co roku 

wzrastać. W Talkach w przeciągu 5 lat wzrośnie o 10 uczniów. Argument, że liczba uczniów 

będzie spadać jest argumentem nietrafionym. 

2. Zacytowane słowa, że "powyższa prognoza nie zawiera istotnych lecz trudnych do 

przewidzenia czynników takich, jak migracja ludności, zapisywanie do innych szkół” - 

oczywiście ta teza jest prawdziwa i ona działa w obydwie strony. Chcę powiedzieć, że do 

szkoły w Talkach uczęszczają uczniowie z innych obwodów szkolnych. 

3. W szkole w Talkach istnieje forma łączenia klas. Ta forma została narzucona przez Wójta. 

Uważam, że łączenie klas w przedmiotach artystycznych takich, jak muzyka, plastyka, wf, 

religia jest dobrą formą i nie jest żadnym argumentem, żeby tego nie stworzyć przy innych 

przedmiotach. 

4. Argument Wójta: szkoła nie posiada pełnowymiarowej sali gimnastycznej. To też jest 

prawda. Chcę tylko dodać, że w szkole w Talkach jest duży hol szkolny, który jest 

przystosowany do prowadzenia zajęć gimnastycznych i mini gier sportowych. 

5. Koszty utrzymania szkoły w 2014r tak, jak Pan Wójt powiedział 801 tys. Chcę tylko dodać, 

że cały budżet oświaty w 2014r wynosi 8 mln złotych. Jak łatwo policzyć, budżet szkoły w 

Talkach wynosi tylko 10% budżetu oświaty w Gminie. Subwencja oświatowa wyniosła 300 

tys, więc Gmina dopłaciła 500 tys. do SP Talki, więc to tylko 6% budżetu oświaty. A w skali 

całego budżetu Gminy to 0.02%. Więc to nie jest żaden argument, że to jest obciążenie 

finansowe Gminy.  

6. Zostanie zapewniony bezpłatny dowóz wszystkich dzieci. Dzieci za to nie zapłacą, ale my, 

podatnicy już tak. 

7. Liczba uczniów: po połączeniu z klasami podstawowymi w ZSO Wydminy liczba uczniów 

wzrośnie w jednej klasie do 27 dzieci. Uważam, że ta liczba jest zbyt wysoka, aby mogła być 

prowadzona efektywna edukacja. Według ustawy o systemie oświaty maksymalna liczba 

dzieci w klasie nie powinna przekraczać 25 uczniów. Wtedy trzeba będzie podzielić te klasy i 

wprowadzić być może dwuzmianowość zajęć. 

8. Jeśli chodzi o najmłodsze dzieci w klasach 1-3 i oddziały przedszkolne, będą kontynuować 
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naukę tam, gdzie są. Jeśli odejdą dzieci ze starszych klas, które są w większości, to rodzice 

młodszych dzieci zabiorą je.  

9. Jeśli te dzieci odejdą i zostaną tylko te najmłodsze, to perspektywa utworzenia filii jest 

bezsensowa i takie filie przetrwają pewnie krótki czas a budynki po dawnych placówkach 

zostaną sprzedane za symboliczną złotówkę tak, jak miało to miejsce w Orłowie. 

10. Szkoła ZSO Wydminy posiada wykwalifikowaną kadrę pedagogiczną. Absolutnie tego 

nie podważam, ale Wójt zarzuca widocznie, że w Talkach i Zelkach nie ma wykwalifkowanej 

kadry. W SP Talki jest 9 nauczycieli, w tym 8 dyplomowanych, w SP Zelki jest 8 nauczycieli, 

w tym 4 dyplomowanych, więc to żaden argument. Na spotkaniu z kadrą pedagogiczną w 

szkole w Talkach Wójt stwierdził, że mają najlepiej wykwalifikowaną kadrę. 

11. W uzasadnieniu czytamy, że ZSO Wydminy posiada bardzo dobrą bazę dydaktyczną - 

pewnie tak jest, ale muszę powiedzieć, że SP Talki także mają bardzo wysoką bazę 

dydaktyczną i pewnie nie odbiega od bazy ZSO Wydminy. Dla przykładu, na 7 oddziałów, 

mamy 3 tablice interaktywne a niedługa już 4 - następny argument niezasadny. 

12. SP Wydminy posiada świetlicę, bibliotekę, czytelnię, salę gimnastyczną - SP w Talkach 

także posiada pięknie wyremontowaną świetlicę, która jest doskonale wyposażona w sprzęt 

audiowizualny oraz komputerowy. Nie mamy biblioteki szkolnej, ale mamy filię biblioteki 

gminnej. Dzięki temu uczniowie mają dostęp do biblioteki nie tylko szkolnej, ale także do 

wszystkich zasobów bibliotecznych. Chcę tylko dodać, że w tej właśnie filii znajdują się 4 

stanowiska internetowe centrum multimedialne. 

13. W SP Wydminy uczniowie będą mieli możliwość skorzystania z różnych zajęć 

pozalekcyjnych a także wyrównywania swoich szans edukacyjnych - to jest absolutnie 

nieprawdziwy argument. W SP Talki także są prowadzone różnorodne zajęcia pozalekcyjne z 

większości przedmiotów takich jak matematyka, przyroda, informatyka, język polski i język 

obcy. 

Dzięki takiej organizacji zajęć, dzięki ogromnemu zaangażowaniu nauczycieli, dzięki bardzo 

dobrej bazie dydaktycznej szkoła w Talkach oraz i Zelkach osiąga bardzo dobre wyniki ze 

sprawdzaniu zewnętrznego na koniec 6 klas. Wyniki egzaminów z średnich sprawdzianów ze 

Szkoły Podstawowej Talki w porównaniu do średniej z całej gminy: 

2009r - średnia gminy 51%, SP Talki 61% 

2010r - średnia gminy 57%, SP Talki 75% 

2011r - średnia gminy 58%, SP Talki 62.5% 

2012r - średnia gminy 46%, SP Talki 56% 

2013r - średnia gminy 51%, SP Talki 57% 

2014r - średnia gminy 56%, SP Talki 59% 

Od 8 lat wyniki średnie są wyższe od ogólnych średnich z całej gminy. 

14. Przy ZSO Wydminy funkcjonuje stołówka szkolna. W Talkach, w samym budynku też 

znajduje się stołówka szkolna. Argument w ogóle nietrafiony. 

15. W miarę możliwości pracownikom zostały zaproponowane miejsca pracy w szkole 

filialnej lub innych placówkach oświatowych na terenie Gminy Wydminy. Nauczyciele, 

którzy nie znajdą zatrudnienia otrzymają wypowiedzenie w stosunku pracy i zostanie im 

wypłacona odprawa - z tego, co się dowiedzieliśmy z Komisji Oświatowej ZSO Wydminy są 

w stanie zatrudnić maksymalnie 3 nauczycieli. Powstanie szkoły filialnej w Talkach jest 

praktycznie nierealne, a jeśli powstanie, utrzyma się tylko rok. Wynika z tego, że od 1 

września 2015r straci pracę 6-8 nauczycieli i 4 pracowników obsługi szkolnej. 

16. Pan Wójt pisze w podsumowaniu, że wzrastają drastycznie koszty utrzymania wszystkich 

szkół z terenu Gminy Wydminy. Jak to wygląda naprawdę? 

Wydatki na oświatę: 

2012r - 7 mln 100 tys. 

2013r - 8 mln 55 tys. 
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2014r - 7 mln 980 tys. 

2015r - zaplanowano 8 mln 133 tys. 

Koszty utrzymiania szkół w przeciągu 4 lat wzrosły o 1.98% 

W wyniku rzetelnej analizy wielu dokumentów przedstawionych przez Pana Wójta, nie 

znajduję żadnego argumentu na zlikwidowanie szkół w Talkach i Zelkach. 

Chcę tylko zwrócić jeszcze uwagę, że Pan Wójt powiedział na spotkaniu z rodzicami uczniów 

ze szkół Talki, Zelki, że cieszy się, że szkoły dwa lata temu nie przejęło Stowarzyszenie. Dwa 

lata temu były już gotowe dwie uchwały intencyjne o przekazanie szkoły w Talkach dla 

Stowarzyszenia. Tu stwierdzam, że Pan Wójt także może popełniać błędy. Oczywiście za 4 

lata może być tak, że Pan Wójt stwierdzi, że to nie on zlikwidował szkoły w Talkach i 

Zelkach, tylko my, radni, że to nasza wina. Apeluję do radnych, żeby zapoznali się z 

funkcjonowaniem i całym obrazem tych szkół przed podjęciem ostatecznej uchwały o 

likwidacji szkół w Talkach i Zelkach. 

Wójt Gminy Wydminy: Trudno być prorokiem we własnej sprawie, to doskonale rozumiem. 

Rzeczywistymi danymi Przewodnicząca Rady Gminy przeanalizowała właśnie teraz, 

pokazując jaki jest koszt na jednego ucznia w szkole i jaki jest poziom dofinansowania przez 

gminę. Dopłacamy do szkół w Talkach i Zelkach milion złotych z budżetu gminy a jest to 

20% ogólnego budżetu gminy Wydminy. Budżet Gminy Wydminy wynosi około 28mln i 

dokładając 2 mln do szkoły Talki, Zelki, spłacając 2.5 mln kredytu, 0.5 mln na utrzymanie 

dróg, dokładając dodatkowe 2.5 mln do oświaty, budżet gminy nie wytrzymuje takiego 

obciążenia. Dochody własne gminy to 6 mln, wpływają one z podatków mieszkańców gminy. 

Połowa tych środków idzie właśnie na utrzymanie szkół. Patrzymy na liczby a tracimy 

najważniejszy nasz cel, dobro dzieci. Przechodząc do liczby uczniów w jednej klasie, ta 

liczba 27 uwarunkowana jest tym, że dominuje język niemiecki w tych klasach, dlatego 

chcemy je połączyć. W żadnym z dokumentów nie porównujemy pracy i efektywności 

nauczycieli, nie chcemy tego robić i tego nie robimy. Nie likwidujemy szkoły dlatego, że w 

tych szkołach są złe wyniki w nauce. Mówiłem dlaczego jest taki zamiar. Nie będę się 

powtarzać. Najważniejszym argumentem za zlikwidowaniem szkół jest ilość dzieci w 

klasach. Jest ich za mała liczba. Biuro obsług szkół napisało projekt zajęć dodatkowych i 

zostały one wdrożone we wszystkich szkołach na terenie gminy, żeby podnieść jakość 

edukacyjną w każdej ze szkół. Jeśli chodzi o kadrę w Talkach, jest to kadra młoda, w którą 

zainwestowaliśmy, ponosiliśmy koszty stopni edukacyjnych, nie zabranialiśmy rozwijać się. 

Nauczyciele się szkolili, a my ponosiliśmy koszty dlatego też chcę zauważyć, że my jesteśmy 

zainteresowani zatrudnieniem tej kadry z Talek, jak i z Zelek. Ale jeśli nauczyciel nie 

zdecyduje się na zatrudnienie w pozostałych naszych placówkach, nie możemy go do tego 

zmusić. Będę prowadzić indywidualne rozmowy z każdym nauczycielem. My w tym roku nie 

zaoszczędzimy żadnych pieniędzy, ale w przyszłości te oszczędności będą. Zaproponowałem 

rozwiązanie nie satysfakcjonujące każdej ze stron, ale kompromisowe. Te rozwiązanie 

rozpoczyna proces, którego nie znamy jeszcze końca 

Radna Justyna Samsel: Chcę wypowiedzieć się w imieniu rodziców tych uczniów. Rodzice 

widzą potrzebę zmiany, ale mają obawy. I tu moje pytanie do Wójta, kto będzie decydował o 

zamknięciu tych filii, jeśli powstaną? Czy Rada Gminy będzie miała jakieś prawa głosu?  

Wójt Gminy:  Tak, będzie mieć, ponieważ tworząc budżet placówki będą mieć 

zagwarantowane środki. Oczywiście, dyrektor będzie wnioskował o likwidację filii, ale 

Państwo będą mieli nieodzowny głos.  

Radna Justyna Samsel: Czyli my mamy głos decydujący, ale decyzję ostateczną podejmuje 

dyrekor, tak?  

Wójt Gminy: Tak, ale każdy dyrektor, każda placówka pracują pod nadzorem Wójta i Rady 

Gminy.  

Radna Justyna Samsel: My rozumiemy, że koszty ponoszone na każdego ucznia oraz liczba 
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uczniów decyduje o zamiarze likwidacji, ale to są nowowyremontowane budynki. Środki na 

remonty poszły z naszych podatków. Może być sytuacja, że rodzice zabiorą dzieci ze szkół do 

innych obwodów szkolnych i filia padnie. Takie są właśnie obawy rodziców. Wypominacie 

nam, że mamy takie właśnie szkoły, że każdy z Was chciałby mieć takie szkoły, ale my mamy 

szkoły a Wy macie na przykład drogi, chodniki, my nie mamy nic oprócz tego i jeśli na 

przestrzeni lat Zelki a także i Talki pozostaną bez tych placówek, nie będą już miały nic. Nie 

będziemy mieć żadnego ośrodka kultury. Rozumiemy potrzeby oświaty, potrzebę 

oszczędzania, ale musimy zrozumieć obawy tych rodziców. Oni boją się po prostu całkowitej 

likwidacji szkół. Ja uważam, że projekt tej uchwały otwiera nam furtkę do szerokiej dyskusji 

nad losem tych dwóch placówek.  Podjęcie tej uchwały i konsekwencje spoczną na naszej 

odpowiedzialności. Prosiłam jeszcze o dokładne informacje zmniejszenia kosztów dzięki tej 

likwidacji.  

Dyrektor BOS Elżbieta Sosnowska: Koszt utrzymania dziecka w tej chwilii nie spadnie 

drastycznie, będzie porównywalny, aczkolwiek musimy spojrzeć na wydatki całej oświaty w 

gminie i z tej perspektywy widzimy, że koszty się zmniejszą. 

Radna Justyna Samsel: Więc za rok możemy znowu się spotkać i okaże się, że znowu 

dokładamy, może nawet i więcej do utrzymania jednego ucznia w tych szkołach i staniemy 

znowu w obliczu zagrożenia całkowitego zamknięcia placówki, taka jest moja obawa, że 

może dość do takiej sytuacji.  

Przewodnicząca Rady Gminy: Przede wszystkim za zlikwidowanie tych filii, które może 

powstaną będą odpowiedzialni rodzice. To od nich będzie zależeć, czy wyślą dzieci do filii, 

czy zabiorą do innych szkół, na przykład do Starych Juch, więc nie można obarczać całą 

odpowiedzialnością radnych za taki stan rzeczy, bo rodzice wysyłają 8 dzieci z Talek i 8 

dzieci z Zelek tutaj do szkoły ZSO Wydminy.  

Radny Roman Paluch:  Dzięki przeniesieniu dzieci 4-6 ze szkół do większej placówki jaką 

jest ZSO Wydminy, daje dzieciom możliwość rozwoju społecznego. Będą potrafiły odnaleźć 

się w większej grupie i nawiązywać szybciej i łatwiej kontakty z rówieśnikami oraz całą 

społecznością. Będzie lżej dzieciom młodszym w wieku 11 lat wejść w grupę niż dzieciom w 

wieku gimnazjalnym. Nie ma jeszcze wtedy tego buntu nastoletniego, więc wszelkie kontakty 

między uczniami będą łatwiej nawiązywane. Jeśli chodzi o kadrę nauczycielską, mój pomysł 

to przeniesienie tych dyplomowanych nauczycieli do Wydmin, a wysłanie do Talek i Zelek 

stażystów.  

Radny Adam Szpak: Mam pytanie do Pani Mecenas Marty Wojsy. Czy można zmienić tytuł 

tej uchwały, aby brzmiała "Uchwała Intencyjna"? 

Mecenas Marta Wojsa: Uchwała jest w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 

Talkach a zamiar jest tym samym, co intencja. Nie musimy być nazwana uchwała intencyjna, 

gdyż w tytule mamy "w sprawie zamiaru" a jest to synonim słowa intencja. 

Radny Adam Szpak: Dobrze, rozumiem, ale w paragrafie drugim napisane jest, że 

„zobowiązuje się Wójta Gminy do dokonania czynności niezbędnych do przeprowadzenia 

procesu likwidacji szkoły”, także powinno być dopisane, moim zdaniem, zamiar likwidacji? 

Mecenas Marta Wojsa: W dalszej treści tego paragrafu jest napisane o zamiarze likwidacji i 

są to obowiązki wynikające wprost z ustawy i wszystkie te czynności, które Pan Wójt jest 

zobowiązany. One nie mają na celu likwidacji, tylko powiadomienie o zamiarze likwidacji 

szkoły.  

Radny Adam Szpak: Zgadzam się ze słowami radnego Marka Naruszewicza i będę głosował 

przeciwko uchwale. 

Radny Waldemar Samborski: Zamiar to nie jest likwidacja, tak, jak Pan Wójt powiedział. 

To daje możliwość dalszych rozmów, negocjacji i wypracowania stanowisk, co mamy zrobić 

z tymi szkołami. Wszyscy jesteśmy zdania i rodzice, i radni, i obsługa oświaty, że musimy 

coś zmienić. Wójt wyszedł naprzeciw i nie chce dopuścić do sytuacji takiej, jaka miała 
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miejsce ze szkołą w Orłowie. Chce ratować te szkoły, a nie je całkowicie likwidować. Nie 

rozmawiamy o likwidacji tych placówek tylko dajemy szansę na rozwój tych placówek, ale 

trzeba pewne rzeczy dopracować. Stanowczo popieram stanowisko Wójta, bo słyszę, że 

rozmawiamy o dobru dzieci w tych placówkach. Więc proszę Państwa, podejdźmy do tego 

tematu spokojnie i nie wzbudzajmy niepotrzebnych emocji w rodzicach, aby dojść do jak 

najlepszego rozwiązania.  

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Zapisane jest, że po połączeniu klas 4-6 z Talek i Zelek z 

klasami ZSO Wydminy będzie klasa o liczbie 27 uczniów. Ministerstwo Edukacji Narodowej 

reguluje liczebność w klasach 0-3, w pozostałych klasach ustala liczbę samorząd. 

Przeładowanie klas to zmiany, które idą w złym kierunku. Ekonomia jest ważna, ale nie 

kosztem dziecka. Niemniej ważny jest komfort nauki dziecka niż czynniki ekonomiczne. W 

związku ze zwiększeniem liczebności klas, zmniejsza się jakość nauczania, skupienie ucznia, 

pojawiają się problemy wychowawcze, wydłuża się czas na sprawy organizacyjne, trudno jest 

skontrolować prace domowe każdego z uczniów, uwaga na jednego ucznia w czasie wynosi 

1.5 min. Uczniowie tracą motywację, bo wiedzą, że nauczyciel nie zdąży ich przepytać. Może 

zdarzyć się efekt "ciągnięcia w dół" ambitnych i zdolnych uczniów przez osoby mniej zdolne. 

Uważam, że przeładowanie klas to zły kierunek zmian.  

Wójt Gminy: A co Pani powie na temat małych klas? Pani radna, ma Pani rację. W 

przyszłości w klasach 0-3 będzie tylko po 15 dzieci w klasie.  

Radny Waldemar Samborski: Chciałbym, aby Komisja Oświaty, która pracowała nad tymi 

uchwałami wypowiedziała swoje zdanie. 

Przewodniczący Komisji Franciszek Majcher: Na posiedzeniu Komisji Oświaty długo 

dyskutowaliśmy na temat tych uchwał, poznaliśmy wszelkie aspekty dalszych działań. Ja 

osobiście uważam, że propozycja Pana Wójta jest najbardziej optymalnym rozwiązaniem. Ja 

osobiście będę głosował za tą uchwałą i będę czekał na dalsze rozmowy i szukanie nowych 

scenariuszy podanych przez rodziców, nauczycieli tych szkół. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę, która trwała od godziny 12:49 do 13:05.  
 

Po przerwie- Przewodnicząca Rady Gminy: Dyskusja była długa, pełna ważnych 

argumentów za i przeciw i proponuję je przyjąć, przemyśleć. Rodzice wyrazili zgodę na 

podjęcie tej uchwały i na dalsze rozmowy z konkretnymi argumentami i wyliczeniami.  

Radny Marek Naruszewicz: Mam nadzieję, że znajdziemy najbardziej satysfakcjonujące 

rozwiązanie problemu szkół w Talkach i Zelkach. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że będzie głosować za uchwałą, aby dać szansę na 

rozmowę i dyskusję z każdą stroną i wyraziła nadzieję, że z odrobiną dobrej woli każdej ze 

stron, rozwiążemy tą sytuację. Pan Marek Naruszewicz poruszył temat ankiet, żeby były 

rozesłane przez Pocztę Polską. Przewodnicząca Rady Gminy, że tym tematem i dokładnymi 

pytaniami do ankiety zajmie się Komisja Oświaty. Pytania do ankiety zostały sformułowane 

przez Wójta Gminy Wydminy, ale zostaną one przedyskutowane na Komisji Oświaty oraz 

muszą być zgodne z przepisami prawa, muszą być skonsultowane z prawnikami.  

Grażyna Plato poprosiła o opinię Komisję Oświatową tych dwóch uchwał, Przewodniczący 

Komisji oświadczył, że Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę głosami 5 za, czyli 

jednogłośnie.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato poddała pod głosowanie uchwałę: 

ZA: 9 

PRZECIW: 3  

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała przeszła większością głosów. 
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Uwaga: Radny Wiesław Dereziński opuścił obrady o 11:55 w związku z tym nie był na 

głosowaniu 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Zelkach. 

 

Głosowanie: 

ZA: 9 

PRZECIW: 3 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została prawomocnie podjęta. 

 

 

Ze względu na pilne obowiązki służbowe, spowodowane kontrolą w UG Wydminy, Wójt 

Gminy Wydminy po prosił o przejście do Ad. 11, aby mógł odpowiedzieć na zapytania i 

wyjść z obrad sesji. 

Ad. 11 

Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania Radnych. 

1. Przystąpiliśmy do przetargu na remont dróg w dniu wczorajszym (19.01.2015r.). 

2. Nie ma jeszcze skalkulowanych kosztów inwestycji (oczyszczalnia ścieków). Nie 

mamy jeszcze decyzji Sanepidu, koszty są szacowane i nie będą zbyt wysokie dla 

mieszkańców. Przede wszystkim PUKiZ będzie szacować koszty i dodatkowo inf., że 

będzie tworzony fundusz na przyszłe remonty. 

3. Wodociągi są odebrane odcinkami, całość jeszcze nie. Spowodowane jest to 

wymijającą odpowiedzią z Urzędu Marszałkowskiego, co do sposobu korzystania 

przez Spółkę. 

4. Zastanowimy się, gdzie stworzyć taki punkt odbierania odpadów 

wielkogabarytowych. 

5. Jest to plotka. W dniu 29 stycznia 2015 roku zbiera się Rada Nadzorcza PUKiZ-u i 

niech ona wypowie się na temat ewentualnych zmian w spółce. 

 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy urzędowej placowi w Wydminach. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła treść uchwały i oddała głos Zastępcy Wójta 

Gminy Wydminy. 

Zastępca Wójta Gminy Wydminy Maria Dolecka: Chciałabym na wstępie wprowadzić 

autopoprawkę i zamiast „placu” wpisać w tytule „placowi”. Chcemy nadać nazwę „Rynek”, 

nazywanemu teraz plac targowy, w centrum mjsc. Wydminy, znajdującego się między ul. 

Składową, ul. 40-lecia PRL oraz ul. Grunwaldzką. Położenie placu jest uwidocznione w 

załącz. Nr 1 do Uchwały. 

Radna Elżbieta Januszkiewicz: Czy nadanie nazwy urzędniczej na jakąś rolę? 

Zastępca Wójta: Tak, jest to wstęp do zagospodarowania tego placu. Chcemy wyjść z 

propozycją do mieszkańców, żeby ten plac zagospodarować wg. Ich propozycji. 

Radny Franciszek Majcher: Czy plac obejmuje też budynek GOK-u? 

Zastępca Wójta: Tak. 

Po upewnieniu się, że nie ma więcej pytań dot. uchwały, Przewodnicząca Grażyna Plato 

poddała pod głosowanie w/w uchwałę po autopoprawce (w tytule uchwały: zamiast „placu” 

zostało poprawione na „placowi”) 

ZA: 12 
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PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została jednogłośnie podjęta. 

 

 

 

Ad.10a. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela do Mazurskiego Związku 

Międzygminnego – Gospodarka Odpadami na kadencję 2014 – 2018. 

W imieniu wnioskodawcy uchwały Zastępca Wójta Maria Dolecka zaproponowała 

przedstawiciela w osobie Ewy Kulpińskiej – Mejor, która była już członkiem MZM-GO i 

sprawdziła się w tej roli, walcząc o interesy Gminy Wydminy. Dodała także, że jest dwóch 

przedstawicieli gminy, jednym z nich jest Wójt, z mocy ustawy o samorządzie, natomiast 

drugą osobę upoważnia Rada Gminy. Upoważnienie mija po upływie kadencji Rady. W 

poprzedniej kadencji była także Pani Ewa Kulpińska – Mejor. 

Przewodnicząca Rady zapytała, uczestniczącą na obradach Panią Ewę Kulpińską – Mejor, czy 

wyraża zgodę na podjęcie się roli przedstawiciela w MZM-GO. Pani Ewa Kulpińska – Mejor 

wyraziła zgodę, następnie Przewodnicząca po odczytaniu treści uchwały poddała pod 

głosowanie: 

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została prawomocnie podjęta większością głosów. 

 

 

Ad.12 

Wolne wnioski i informacje. 

1. Radny Waldemar Samborski w imieniu mieszkańców gminy złożył podziękowania 

za dobry stan dróg, że było posypane i nie było ślisko. 

2. Radny Adam Szpak (w związku z utrudnionym odsłuchaniem treści wypowiedzi 

podane jest zagadnienie) Hydrofornia w Gawlikach Małych. 

3. Radny Franciszek Majcher: Czy powstanie wiata przystanku autobusowego przy ul. 

Składowej? Odp. Tak 

4. Sołtys Jolanta Herbich: Kiedy będzie podłączenie wodociągów do poszczególnych 

mieszkań? 

5. Mieszkańcy: Powinno się zmienić nazwę ulicy 40-Lecia PRL. Odp. Zastępca Wójta: 

Zostały przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami, którzy mieszkają przy tej ulicy i 

nie wyrazili zgody na zmianę nazwy ulicy. Radny Marek Naruszewicz: Moim 

zdaniem powinno być zmieniona nazwa. 

 

Ad. 13 

Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato podziękowała zebranym Radnym oraz gościom 

za udział w obradach sesji i zamknęła obrady o godz. 13:41. 

 

 
       Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

 

         Grażyna Plato 

Protokołował: 

Referent Emilia Chojnowska 


